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AVIS PUBLIC 
 

CALENDRIER 2024 DES SÉANCES ORDINAIRES  

DU CONSEIL MUNICIPAL 
  

  

Est par la présente donné par la soussignée que lors de la séance ordinaire du 4 décembre 

2023, le conseil de la Ville de Huntingdon a adopté le calendrier des séances du conseil pour 

l’année 2024, conformément aux dispositions de la Loi sur les cités et villes (L.R.Q., chapitre 

C-19).  

  
Les séances ordinaires se tiendront le premier lundi du mois (ou à une date ultérieure lors d’un 

congé) et débuteront à 19h00 à l’Hôtel de Ville de Huntingdon, situé au 23, rue King : 

 
• 15 janvier   

• 5 février 

• 4 mars 

• 2 avril (mardi) 

• 6 mai 

• 3 juin   

 

 

Donné à Huntingdon, ce 11 décembre 2023. 

 

Denyse Jeanneau 

Greffière 
 

HORAIRE DES FÊTES 
 

LE BUREAU DE LA SAAQ 
DE HUNTINGDON, SITUÉ AU 16, 

RUE PRINCE, SERA FERMÉ  

DU 25 DÉCEMBRE 2023 

 AU 2 
JANVIER 2024 

(INCLUSIVEMENT) 

Horaire des fêtes - Hôtel-de-Ville 
 

Prenez note que l’Hôtel de Ville sera fermée du 

25 décembre 2023 au 5 janvier 2024 

• 2 juillet 

• 12 août 

• 3 septembre (mardi) 

• 7 octobre 

• 4 novembre 

• 2 décembre 
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Appel à la collaboration - Déneigement 
 

Nous sommes conscients que les accumulations importantes de neige peuvent parfois rendre les opérations 

de déneigement plus difficiles et avoir un impact sur la vie des citoyens. Toutefois, la collaboration de tous 

est essentielle pour aider nos équipes à travailler avec un maximum d’efficacité. 

Quoi faire lors d’une opération de déneigement? 

• Respectez la signalisation et les interdictions de stationnement; 
• Placez vos bacs de recyclage, de compostage et à déchets en bordure de la rue et non dans la rue ou sur 

le trottoir; 

• Déposez la neige sur votre terrain et non dans la rue ou sur le trottoir ; 

• Dégagez les bornes d’incendie qui sont face à votre propriété; 

• Protégez vos aménagements paysagers en prévision de la neige qui sera soufflée sur votre terrain. 

Stationnement de nuit 
 

RAPPEL : Le stationnement sur rue est in-

terdit sur le territoire de minuit à 6h le matin 

entre le 15 novembre et le 15 avril.  
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AVIS PUBLIC 
 

ASSEMBLÉE DE CONSULTATION PUBLIQUE 
 

AVIS À TOUTES LES PERSONNES SUSCEPTIBLES D’ÊTRE INTÉRESSÉES PAR  
LE PREMIER PROJET DE RÈGLEMENT NUMÉRO 964-2023  

MODIFIANT LE RÈGLEMENT DE ZONAGE No 512  
 
 

AVIS est donné par la soussignée que le conseil de la Ville de Huntingdon, suite à l’adoption du premier projet de règlement No 964-2023 
à sa séance ordinaire du 6 novembre 2023, tiendra une assemblée de consultation publique le jeudi 11 janvier 2024 à 19h00, à l’Hôtel 
de Ville situé au 23, rue King à Huntingdon, conformément à la Loi sur l’aménagement et l’urbanisme (L.R.Q., C.A-19.1).  Ce premier 

projet de règlement contient des dispositions susceptibles d’approbation référendaire. 
 
 
Les modifications au règlement de zonage No. 512 ont pour but: 

  
 

ARTICLE 2 – Le plan de zonage de l’annexe «A» du règlement de zonage no. 512 est modifié afin de permettre l’agrandissement de la 
zone résidentielle HD-2 en réduisant une partie des zones résidentielles HA-9 et HA-10 situées sur la rue Prince à 
l’intersection de la rue du Docteur-Lefebvre; 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

PLAN EN VIGUEUR  PLAN MODÌFIÉ 

Suite de l’avis public à la page suivante 
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AVIS PUBLIC 

 

ASSEMBLÉE DE CONSULTATION PUBLIQUE (suite) 
 

ARTICLE 3 - La grille des classes d’usages autorisées par zone à l’article 4.9 du règlement de zonage 512 est modifiée par l’ajout de 

l’usage « Communautaire de service public et parapublic » (p3) dans les zones PB;  
 
 
ARTICLE 4 - Le plan de zonage de l’annexe «A» du règlement de zonage no. 512 est modifié pour permettre l’agrandissement de la 

zone communautaire PB-3 en réduisant la zone centre-ville CVB-1 située sur la rue King; 
 

 
Lors de cette as-

semblée publique d’information, le maire de la Ville ou tout autre membre du conseil désigné par celui-ci, expliquera le premier projet de 

règlement et entendra les personnes qui désirent s’exprimer à ce sujet.   
  

Le 1er projet de règlement 964-2023 est disponible pour consultation à l’Hôtel de Ville de Huntingdon situé au 23, rue King, Huntingdon, 

du lundi au jeudi de 9h00 à 17h00 ou sur le site internet de la Ville au https://villehuntingdon.com/reglements/ 
   
Donné à Huntingdon, ce 11 décembre 2023 
 
 
 
Denyse Jeanneau,  
Greffière 
 

PLAN  EN VIGUEUR  PLAN MODIFIÉ 
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AVIS PUBLIC 
ASSEMBLÉE DE CONSULTATION PUBLIQUE 

 

AVIS À TOUTES LES PERSONNES SUSCEPTIBLES D’ÊTRE INTÉRESSÉES PAR  
LE PREMIER PROJET DE RÈGLEMENT NUMÉRO 965-2023  

MODIFIANT LE RÈGLEMENT DE ZONAGE No 512  
 
AVIS est donné par la soussignée que le conseil de la Ville de Huntingdon, suite à l’adoption du premier projet de règlement No 965-2023 
à sa séance ordinaire du 4 décembre 2023, tiendra une assemblée de consultation publique le jeudi 11 janvier 2024 à 19h00, à l’Hôtel 
de Ville situé au 23, rue King à Huntingdon, conformément à la Loi sur l’aménagement et l’urbanisme (L.R.Q., C.A-19.1).  Ce premier 

projet de règlement contient des dispositions susceptibles d’approbation référendaire. 
 

Les modifications au règlement de zonage No. 512 ont pour but: 
  

ARTICLE 2 –  De modifier la grille des classes d’usages autorisées par zone de l’article 4.9 du règlement de zonage 512 à la colonne 
Zone comportant des particularités par l’ajout de l’usage h6 « habitation mixte » dans la zone commerciale CO-2 selon 

les conditions stipulées au règlement sur les usages conditionnels et est contingenté à un seul usage dans ladite zone. 
 

 

Lors de cette assemblée publique d’information, le maire de la Ville ou tout autre membre du conseil désigné par celui-ci, expliquera le 

premier projet de règlement et entendra les personnes qui désirent s’exprimer à ce sujet.   
  

Le 1er projet de règlement 965-2023 est disponible pour consultation à l’Hôtel de Ville de Huntingdon situé au 23, rue King, Huntingdon, 

du lundi au jeudi de 9h00 à 17h00 ou sur le site internet de la Ville au https://villehuntingdon.com/reglements/ 
 

Donné à Huntingdon, ce 11 décembre 2023 
 
Denyse Jeanneau, Greffière 
 

 

 
AVIS PUBLIC 

 

ASSEMBLÉE DE CONSULTATION PUBLIQUE 
 

AVIS À TOUTES LES PERSONNES SUSCEPTIBLES D’ÊTRE INTÉRESSÉES PAR  
LE PREMIER PROJET DE RÈGLEMENT NUMÉRO 966-2023  

MODIFIANT LE RÈGLEMENT SUR LES USAGES CONDITIONNELS NO 714-2005  
 
AVIS est donné par la soussignée que le conseil de la Ville de Huntingdon, suite à l’adoption du premier projet de règlement No 966-2023 
à sa séance ordinaire du 4 décembre 2023, tiendra une assemblée de consultation publique le jeudi 11 janvier 2024 à 19h00, à l’Hôtel 
de Ville situé au 23, rue King à Huntingdon, conformément à la Loi sur l’aménagement et l’urbanisme (L.R.Q., C.A-19.1).  Ce premier 

projet de règlement contient des dispositions susceptibles d’approbation référendaire. 
 

Les modifications au règlement sur les usages conditionnels NO 714-2005 ont pour but: 
  

ARTICLE 2 – D’ajouter à la section 1.2 du texte : Dans la zone CO-2, l’usage « habitation mixte » peut être autorisé par usage conditionnel ; 
 

ARTICLE 3 -  D’ajouter la section 3.13 : Critères d’évaluation visant à permettre l’usage «Habitation mixte» dans les zones concernées;  
 
Lors de cette assemblée publique d’information, le maire de la Ville ou tout autre membre du conseil désigné par celui-ci, expliquera le 

premier projet de règlement et entendra les personnes qui désirent s’exprimer à ce sujet.   
  

Le 1er projet de règlement 966-2023 est disponible pour consultation à l’Hôtel de Ville de Huntingdon situé au 23, rue King, Huntingdon, 

du lundi au jeudi de 9h00 à 17h00 ou sur le site internet de la Ville au https://villehuntingdon.com/reglements/ 
   
Donné à Huntingdon, ce 11 décembre 2023 
 

Denyse Jeanneau, Greffière 
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AVIS PUBLICS 
 

PROMULGATION DES RÈGLEMENTS  NO. 959-2023  ET 960-2023 
 

Avis est donné par la soussignée de l’entrée en vigueur du règlement no. 959-2023 modifiant le règlement de zonage no 512 et du règle-

ment no. 960-2023 modifiant le règlement sur les usages conditionnels no. 714-2005. 
 

Ces règlements recevaient l’approbation de la MRC du Haut-Saint-Laurent en vertu du certificat de conformité émis à la Ville de Huntingdon 

le 17 août 2023. 
 

PROMULGATION DU RÈGLEMENT NO. 961-2023  
 

Avis est donné par la soussignée de l’entrée en vigueur du règlement no. 961-2023 modifiant le règlement sur les usages conditionnels No. 

714-2005 et le règlement de zonage no. 512. 
 
Ce règlement recevait l’approbation de la MRC du Haut-Saint-Laurent en vertu du certificat de conformité émis à la Ville de Huntingdon le 25 

septembre 2023. 
 
PROMULGATION DU RÈGLEMENT NO. 962-2023  
 

Avis est donné par la soussignée de l’entrée en vigueur du règlement no. 962-2023 décrétant la constitution d’un fonds de roulement. 
 
Toute personne peut consulter ces règlements sur le site Web de la municipalité www.villehuntingdon.com,  en obtenir copie au bureau de 
la greffière situé au 23, rue King, Huntingdon Québec, J0S 1H0, durant les heures d’affaires ou par courriel à l’adresse: 

greffe@villehuntingdon.com. 
 
Donné à Huntingdon, ce 11 décembre 2023. 
Denyse Jeanneau, Greffière  

 

AVIS PUBLIC 
ASSEMBLÉE DE CONSULTATION PUBLIQUE 

 

AVIS À TOUTES LES PERSONNES SUSCEPTIBLES D’ÊTRE INTÉRESSÉES PAR  
LE PREMIER PROJET DE RÈGLEMENT NUMÉRO 967-2023 MODIFIANT LE RÈGLEMENT DE ZONAGE NO. 512  

 
AVIS est donné par la soussignée que le conseil de la Ville de Huntingdon, suite à l’adoption du premier projet de règlement No 967-2023 à 
sa séance ordinaire du 4 décembre 2023, tiendra une assemblée de consultation publique le jeudi 11 janvier 2024 à 19h00, à l’Hôtel de 
Ville situé au 23, rue King à Huntingdon, conformément à la Loi sur l’aménagement et l’urbanisme (L.R.Q., C.A-19.1).  Ce premier projet de 

règlement contient des dispositions susceptibles d’approbation référendaire. 
 

Les modifications au règlement de zonage no. 512 ont pour but: 
 

ARTICLE 2 – De modifier l’article 12.1 relatif aux règles générales de l’occupation domestique par le remplacement de la superficie d’aff i-

chage d’au plus 0,10 m2 par une superficie d’au plus 0,56 m2.; 
 
ARTICLE 3 - De modifier l’article 12.1 relatif aux règles générales de l’occupation domestique en rapport à la superficie maximale de plan-
cher de l’habitation servant à cet usage, par l’ajout à la fin du troisième paragraphe du premier alinéa de cet article, la phrase suivante : « 

cette disposition ne s’applique pas à une garderie en milieu familiale ».   
 
Lors de cette assemblée publique d’information, le maire de la Ville ou tout autre membre du conseil désigné par celui-ci, expliquera le pre-

mier projet de règlement et entendra les personnes qui désirent s’exprimer à ce sujet.   
 
Le 1er projet de règlement 967-2023 est disponible pour consultation à l’Hôtel de Ville de Huntingdon situé au 23, rue King, Huntingdon, du 

lundi au jeudi de 9h00 à 17h00 ou sur le site internet de la Ville au https://villehuntingdon.com/reglements/ 
 
Donné à Huntingdon, ce 11 décembre 2023 
Denyse Jeanneau, Greffière 

http://www.villehuntingdon.com
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PUBLIC NOTICE 
 2024 CALENDAR OF REGULAR MEETINGS OF THE MUNICIPAL COUNCIL 

  

  

Is hereby given by the undersigned that at the regular meeting of the Town of Huntingdon Council held on 
December 4, 2023, the Municipal Council adopted the calendar of regular meetings for the year of 2024, in 

conformity with the dispositions of the Cities and Towns Act (L.R.Q., chapter C-19). 
  
The regular meetings will be held the first Monday of the month (or the following Tuesday after an official holi-

day) starting at 7:00 p.m. at the Huntingdon Town Hall, located at 23 King Street: 
 

• January 15 (2nd Monday)  

• Febuary 5  

• March 4 

• April 2 (Tuesday) 

• May 6 

• June 3   

 
 
Given in Huntingdon, this December 11, 2023. 
 
Denyse Jeanneau 
Municipal Clerk 

 

 

 

 
 

 

• July 2 

• August12 

• September 3 (Tuesday) 

• October 7 

• November 4 

• Décember 2 

HOLIDAY SCHEDULE 
 

THE HUNTINGDON SAAQ 

SERVICE CENTER, AS LOCATED AT 
16 PRINCE STREET, WILL BE 

CLOSED FROM DECEMBER 25, 
2023 TO JANUARY 2 2024 

(INCLUSIVELY) 
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Holiday 

Schedule - Town Hall 

Please take note that the Town Hall will be close 

Winter overnight on-street parking 
 

REMINDER : On-street parking is prohibited 

in the territory from midnight to 6 am bet-

ween November 15 and April 15. 

 

Call for collaboration - Snow removal 
 

We are aware that significant accumulations of snow can sometimes make snow removal operations more 
difficult and have an impact on the lives of citizens. However, everyone's collaboration is essential to help our 

teams work with maximum efficiency. 
What to do during a snow removal operation? 
• Respect the signs and parking bans; 
• Place your recycling, composting and waste bins at the edge of the street and not in the street or on the side-

walk; 
• Place the snow on your property and not in the street or sidewalk; 
• Clear fire hydrants facing your property; 
• Protect your landscaping in anticipation of snow being blown onto your property. 
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PUBLIC NOTICE 
 

PUBLIC CONSULTATION MEETING 
  

NOTICE TO ALL WHO MAY BE INTERESTED IN THE FIRST DRAFT  
OF BY-LAW 964-2023 AMENDING ZONING BY-LAW 512  

 
NOTICE is given by the undersigned that the council of the Town of Huntingdon, following the adoption of the first draft By-law No 964-
2023 at its regular meeting of November 6th, 2023, will hold a public consultation meeting on January 11, 2024, at 7:00 p.m., at the Town 
Hall located at 23 King Street in Huntingdon, in accordance with the Land Use Planning and Development Act (LRQ, CA-19.1). The first 

draft by-law 964-2023 contains provisions susceptible to be approval by referendum by qualified to voters. 
   
The modifications to Zoning By-law No. 512 are intended to: 

  
ARTICLE 2 - The zoning plan for Schedule "A" of Zoning By-law No. 512 is amended to allow for the expansion of residential zone HD-2 

by reducing a portion of residential zones  HA-9  and HA-10 located on Prince Street at the intersection of Rue du  
                       Docteur-Lefebvre; 
 
 

 

 
 

 
 

 CURRENT ZONING PLAN  MODIFIIED ZONING PLAN 

Public notice continued on next page 
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PUBLIC NOTICE 
 

PUBLIC CONSULTATION MEETING (CONTINUING) 
 
 

ARTICLE 3 - The grid of authorized use classes per zone in section 4.9 of Zoning By-law 512 is modified by the addition of the 

"Community public service and parapublic use" (p3) in PB zones. 
 
 
ARTICLE 4 -  The Zoning Plan for Schedule "A" of Zoning By-law No. 512 is amended to allow for the expansion of Community Area PB-

3 by reducing the Downtown Zone CVB-1 located on King Street. 
 

 

 

 

 
During this public information meeting, the mayor of the Town, or any other member of the council appointed by the latter, will explain the 

first draft by-law and will hear those who wish to speak on this subject.  
 
The first draft by-law is available for consultation at the Huntingdon Town Hall located at 23 King Street, Huntingdon, Monday to Thursday 

from 9 a.m. to 5 p.m. or on the Town's website at https://villehuntingdon.com/reglements/ 
 
Given at Huntingdon, this December 11, 2023 
 
 
Denyse Jeanneau 
Municipal Clerk 
 

 

CURRENT ZONING PLAN MODIFIED ZONING PLAN 

https://villehuntingdon.com/reglements/
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PUBLIC NOTICE 
 

PUBLIC CONSULTATION MEETING 
  

NOTICE TO ALL WHO MAY BE INTERESTED IN THE FIRST DRAFT  
OF BY-LAW 965-2023 AMENDING ZONING BY-LAW 512  

 
NOTICE is given by the undersigned that the council of the Town of Huntingdon, following the adoption of the first draft By-law No 965-
2023 at its regular meeting of December 4th , 2023, will hold a public consultation meeting on Thursday January 11, 2024, at 7:00 p.m., at 
the Town Hall located at 23 King Street in Huntingdon, in accordance with the Land Use Planning and Development Act (LRQ, CA-19.1). 

The first draft by-law 965-2023 contains provisions susceptible to be approval by referendum by qualified to voters. 
   

The modifications to Zoning By-law No. 512 are intended to: 
  
ARTICLE 2  Amend the grid of authorized use classes by zone in section 4.9 of Zoning By-law 512 in the Zone with particularities column 

by adding the use h6 "mixed dwelling" in the commercial zone CO-2 according to the conditions stipulated in the regulation 

on conditional uses and is limited to a single use in the said zone. 
 

During this public information meeting, the mayor of the Town, or any other member of the council appointed by the latter, will explain the 

first draft by-law and will hear those who wish to speak on this subject.  
 
The first draft by-law is available for consultation at the Huntingdon Town Hall located at 23 King Street, Huntingdon, Monday to Thursday 

from 9 a.m. to 5 p.m. or on the Town's website at https://villehuntingdon.com/reglements/ 
 

Given at Huntingdon, this December 11, 2023 
 

Denyse Jeanneau 
Municipal Clerk 

 
 

PUBLIC NOTICE 
 

PUBLIC CONSULTATION MEETING 
  

NOTICE TO ALL WHO MAY BE INTERESTED IN THE FIRST DRAFT  
OF BY-LAW 966-2023 AMENDING THE CONDITIONAL USES BY-LAW NUMBER 714-2015 

 
NOTICE is given by the undersigned that the council of the Town of Huntingdon, following the adoption of the first draft By-law No 966-
2023 at its regular meeting of December 4, 2023, will hold a public consultation meeting on Thursday January 11, 2024, at 7:00 p.m., at 
the Town Hall located at 23 King Street in Huntingdon, in accordance with the Land Use Planning and Development Act (LRQ, CA-19.1). 

The first draft by-law 966-2023 contains provisions susceptible to be approval by referendum by qualified to voters. 
   
The modifications of the Conditional uses by-law Number 714-2015 are intended to: 
 

ARTICLE 2  - Add to section 1.2 of the text: In the CO-2 zone, the use of "mixed housing" may be authorized by conditional use; 
 
ARTICLE 3  - Add Section 3.13: Evaluation Criteria for Permitting Mixed Housing in Affected Areas; 
 
During this public information meeting, the mayor of the Town, or any other member of the council appointed by the latter, will explain the 

first draft by-law and will hear those who wish to speak on this subject.  
 
The first draft by-law is available for consultation at the Huntingdon Town Hall located at 23 King Street, Huntingdon, Monday to Thursday 

from 9 a.m. to 5 p.m. or on the Town's website at https://villehuntingdon.com/reglements/ 
 

Given at Huntingdon, this December 11, 2023 
 

Denyse Jeanneau 
Municipal Clerk 

https://villehuntingdon.com/reglements/
https://villehuntingdon.com/reglements/
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PUBLIC NOTICE 
 
PROMULGATION OF BY-LAWS  959-2023 AND 960-2023 
 

NOTICE is given by the undersigned of the coming into force of the following regulation no. 959-2023 amending zoning by-law no. 512 and 

the zoning plan and the regulation no. 960-2023 amending conditional uses by-law uses by-law # 714-2005.    
 

These by-laws received the approval of the MRC du Haut-Saint-Laurent under the certificate of compliance issued to the Town of Hunting-

don on August 17, 2023. 
 
PROMULGATION OF BY-LAW 961-2023  
 

NOTICE is given by the undersigned of the coming into force of the following regulation no. 961-2023 amending the conditional uses by-law 

no. 714-2005 and zoning by-law no. 512.    
 

This by-law received the approval of the MRC du Haut-Saint-Laurent under the certificate of compliance issued to the Town of Huntingdon 

on September 25, 2023. 
 
PROMULGATION OF BY-LAW 962-2023  
 

NOTICE is given by the undersigned of the coming into force of the following By-law no. 962-2023  By-law no. 962-2023 decreeing the consti-

tution of  the working-fund. 
 

These By-laws are available to anyone on the municipality’s Website, www.villehuntingdon.com and can be obtained at the municipality 
clerk’s office located at 23, King Street, Huntingdon, Quebec, J0S 1H0, during business hours or by email at the address:  gref-

fe@villehuntingdon.com. 
 
Given at Huntingdon, on December 11, 2023. 
Denyse Jeanneau, Municipal Clerk 

 
PUBLIC NOTICE 

PUBLIC CONSULTATION MEETING 
 

NOTICE TO ALL WHO MAY BE INTERESTED IN THE FIRST DRAFT  
OF BY-LAW 967-2023 AMENDING ZONING BY-LAW 512 

 
NOTICE is given by the undersigned that the council of the Town of Huntingdon, following the adoption of the first draft By-law No 967-2023 
at its regular meeting of December 4, 2023, will hold a public consultation meeting on Thursday January 11, 2024, at 7:00 p.m., at the 
Town Hall located at 23 King Street in Huntingdon, in accordance with the Land Use Planning and Development Act (LRQ, CA-19.1). The 

first draft by-law 966-2023 contains provisions susceptible to be approval by referendum by qualified to voters. 
 
The modifications of the zoning by-law no. 512 are intended to: 
 
ARTICLE 2 –  To amend Section 12.1 on General Rules of Domestic Occupancy by replacing the Display Area by not more than 0,10 m2 by 

an area of not more than 0.56 m2 ; 
 
ARTICLE 3 – To amend Section 12.1 on General Rules of Domestic Occupancy in relation to the maximum floor area of the dwelling used 

for that purpose, by adding the following sentence at the end of the third paragraph of the first paragraph of that section: “this 

provision does not apply to a family day care centre”. 
 
During this public information meeting, the mayor of the Town, or any other member of the council appointed by the latter, will explain the 

first draft by-law and will hear those who wish to speak on this subject.  
 
The first draft by-law is available for consultation at the Huntingdon Town Hall located at 23 King Street, Huntingdon, Monday to Thursday 

from 9 a.m. to 5 p.m. or on the Town's website at https://villehuntingdon.com/reglements/ 
 
Given at Huntingdon, this December 11, 2023 
Denyse Jeanneau, Municipal Clerk 

http://www.villehuntingdon.com
https://villehuntingdon.com/reglements/

